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Tastahallen, det uheldige bygget.

Kombinert 

idrettshall

og svømmehall. 

• Prosjekteringsfeil

• Byggefeil

• Brann

• Vannlekkasjer

• Løse fliser i basseng

• Legionellaproblem over lang tid

• Takkollaps

• ……..
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Et komplekst bilde for å håndtere legionellaforekomstene over tid.
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Oppsummert:

• Samme legionellastammen i bygget siden 2007, serogruppe 1 som 

dominerer.

• Største dusjanlegg i kommunen, rundt 100 dusjpunkter. Stort, men 

oversiktlig og strømlinjeformet anlegg.

• Legionellaforekomstene er i hovedsak knyttet til byggets 

kaldtvannssystem, men påvises i dusjpunktene ved 

sammenblanding av varmt og kaldtvann.

• Ingen av de systemene eller metodene vi har utprøvd så langt har 

eliminert legionellaproblemet, men har til en viss grad holdt 

forekomstene i sjakk.

Legionellahåndteringen er et samarbeid mellom huseier, driftspersonell, leverandører og 

mikrobiologisk kompetanse hos Norce (tidligere IRIS Stavanger
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Hva har vi prøvd ut?

• Membranfiltrering av byggets vanninntak, Enwa Bin-x. Teorien her er at bakterier 

skal bli hindret i å komme inn i bygget. Over tid sultes eksisterende bakterier ut pga

manglende tilførsel av næring. 

I det halve året vi hadde dette på test var det ingen endringer i legonellaforekomstene i bygget. 

Kilde: Enwa.com

Kilde: Enwa.com
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Hva har vi prøvd ut?

• Klordioksid anlegg, gir virkning, men krevende drift, mye 

manuelle rutiner for tapping for å få virkestoffet frem til 

tappepunktene. Svakhet ved ferieavvikling og redusert bruk.

Kilde: Grundfos.com

Anlegget hade i de tre årene det stod i Tastahallen veldig mye driftsstans som også 

medførte stenge dusjanlegg. Ikke fungerende serviceopplegg på Vestlandet.
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Hva har vi prøvd ut?

• Kjemiske rengjøring av rørnett i flere omganger. Seriøse og 

kompetente leverandører, men forekomstene kommer tilbake 

igjen etter noen uker drift. Hovedårsaken til det er at en i driften 

tapper inn igjen næringsrikt vann fra vannettet som skaper ny 

biofilm…. 

Selv om rørnettene blir rene innvendig så 

er det ikke mikrobiologisk rent……
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Hva har vi prøvd ut?

• Neuthox anlegg – Hyperkloritt, gir grei virkning, men er avhengig 

av at anlegget blir brukt jevnlig. Er en svakhet i ferier og redusert 

bruk. Miljøvennlig sluttprodukt.

Fra leverandøren i Danmark:

Våre generatorer produserer desinfeksjonsløsningen 
NEUTHOX® på stedet gjennom en elektrokjemisk prosess 
ved elektrolyse av salt og vann. 

Under denne prosessen produseres en hypoklorsyre, et 
stoff som også forekommer i menneskets immunsystem 
og derfor er ufarlig. Dette biocidet er svært effektivt til å 
ødelegge biofilm, bakterier og bakterier i kaldt- og 
varmtvannssystemer, uten å skade mennesker, miljø eller 
personale.



Konferanse miljørettet helsevern 22.03.23

Hva har vi prøvd ut?

• Apurgo anlegg – Sølv og kobber ionisering. Satt i drift februar 

2023. 

Sølv og kobberionisering der en reaksjonsstav i et kammer blir 

strømsatt og små partikler av sølv og kobber følger vannstrømmen 

ut i endepunktene. Kommunen har tidligere vært skeptisk til å 

installere dette mht drikkevannet og oppkonsentrasjon av 

miljøgiftene i kroppen og avløpsvannet. Ikke med hensyn på 

mengdene som doseres inn på anleggene, men på grunn av 

langtidsvirkningene som pt. er ukjente.

Satt i drift i Tastahallen februar 

2023. Ved hjelp av dette anlegget 

er målsetningen å kutte ned på alle 

faste tapperutiner og andre tiltak. 

Så vil tiden vise om det blir slik

Kilde: Apurgo
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Hva har vi prøvd ut?

Hva har fungert best av alt som er prøvd?

Dusjhoder med endepunktsfilter

Kilde: Klart vann as

Dusjpaneler med innebygd 

membranfilter

Begge disse løsningene har vi på bygg med veldig gode 

resultater med å holde tilbake legionellabakteriene som 

finnes i vannet
Kilde: Shelby teknikk
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Artikkel i NKF sitt fagblad der Stavanger kommune skriver om sine erfaringer knyttet til 

legionellahåndtering. 

Her snakker vi også om manglende kompetanse i rørbransjen som selger systemer for legionellakontroll. Mye 

fokus på det fysiske, men lite fokus på risikobildet og mikrobiologien/prøvetaking i driftsfasen. 

Hele artikkelen kan leses her: https://issuu.com/kommunalteknikk/docs/kt_2-20_nett

https://issuu.com/kommunalteknikk/docs/kt_2-20_nett


espen.svendsen@stavanger.kommune.no
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